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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Casandra Lucan, Maria 
Ulici, Adrian Horgoș, Mariana Sărac, Andrada Dalea, Raluca Chereji, 
Alexandru Perțe și Laura Belechi, în numele comunităţii Parohiei Greco-
Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii 
parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

SFÂNTUL MASLU
marți, 4 iunie 2024; ora 18.00

O nouă rugăciune
adresată celor 7 Fericiți Episcopi martiri spre folosința credincioșilor

pentru a dobândi haruri prin ajutorul și mijlocirea lor

Fericiți episcopi martiri,
cu rugăciunile voastre

țineți aprinsă fl acăra speranței Bisericii;
Voi care, pentru a fi  asemănători lui Isus,

ați primit cu răbdare să luați parte la agonia și la Crucea lui,
și, în unire cu Inima neprihănită a Maicii Sfi nte,

ați așteptat cu încredere bucuria Învierii,
însoțiți-mă cu ajutorul vostru,

ca să primesc harul (…)
Ocrotiți-mă întotdeauna să fac binele, să pot ierta,

și să iubesc Adevărul lui Cristos,
singurul în stare să mă facă liber.

Amin.

Imprimi potest + Mihai, episcop greco-catolic de București
13 august 2019



Cine ne va despărți?

Unul dintre primele trei momente în care apa joacă un rol central în 
evanghelia după Ioan este cel din fragmentul pe care astăzi îl medităm. Ce-
lelalte două se petrec în Cana Galileii, la nunta la care Isus transformă apa 
în vin și la scăldătoare Vitezda, cea în care se învredniceau de vindecare 
cei ce intrau după atingerea apei de către un înger. În pericopa de astăzi o 
samarineancă, ce ne reprezintă de fapt pe toți, caută zi de zi o apă dătătoare 
de viață ce să-i aline setea și să-i dăruiască plinătate.

În toate aceste trei momente, lumea își exprimă dorința de infi nit 
prin lucruri fi nite. Samarineneanca, caută iubirea perfectă trecând de la un 
om la altul și își dă seama de eroarea ei doar când întâlnește iubirea divină. 
La nunta din Cana, iubirea umană ce se stinge precum vinul de pe masa 
mirilor, este transformată de către iubirea cea adevărată, cea a lui Dum-
nezeu, căpătând adevărata consistență și adevărata savoare. Scăldătoarea 
Vitezda își găsește de asemenea împlinirea în momentul în care Isus, ade-
văratul Înger al lui Dumnezeu atinge apele Iordanului, transformandu-le în 
ape dătătoare de vindecare nu doar trupească, ci și sufl etească, ape care în 
momentul Botezului se revarsă asupra fi ecăruia dintre noi.

Discuția dintre Isus și samarineancă este asemănătoare cu cea dintre 
Mântuitorul și Nicodim și similară de asemenea cu cea pe care Dumnezeu 
o are cu fi ecare dintre noi, încercând să ne conducă de la o logică strict 
umană, pe care cu toții o trăim, la una divină, în care aspirațiile noastre nu 
sunt nici anulate, nu sunt nici măcar diminuate, dimpotrivă sunt desăvârșite 
și împlinite.

Bucurie sau tristețe, moarte sau viață, toate sunt înglobate în iubirea 
infi nită a lui Dumnezeu pentru noi. Împreună cu apostolul Pavel, putem de 
aceea și noi să exclamăm: Cine ne va despărţi pe noi de iubirea lui Cris-
tos? Necazul, sau strâmtorarea, sau prigoana, sau foametea, sau lipsa de 
îmbrăcăminte, sau primejdia, sau sabia? Incredinţat sunt că nici moartea, 
nici viaţa, nici îngerii, nici stăpânirile, nici cele de acum, nici cele ce vor 
fi , nici puterile,nici înălţimea, nici adâncul şi nici o altă făptură nu va putea 
să ne despartă pe noi de dragostea lui Dumnezeu, cea întru Cristos Isus, 
Domnul nostru.

PS Claudiu,
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


